
OTVORENO PISMO GLAVNOM UREDNIKU AGENCIJE SRNA
Gospodine urednice,
U agencijskoj vesti SRNE od 3. avgusta ove godine prenesena je neosnovana i lazna informacija iz nenavedenih kako se
kaze "srbijanskih medija" da svestenstvo iz Gracanice toboze nije podelilo narodu pomoc od 10.000 dolara dobijenih od
organizacije Kosovski Bozur. U agencijskoj vesti se ne navodi ni primarni ni sekundarni izvor ove vesti sto je krajnje
neprofesionalno i neodgovorno. U nastavku se dalje kaze da je rukovodstvo ove organizacije uputilo zahteve svesteniku
Denicu da podnese izvestaj o podeljenom novcu i da pomenuti na te zahteve nije odgovorio, ali se ne navodi ime lica
koje je to saopstilo, niti stav odgovornih predstavnika Eparhije kojoj svestenik Denic pripada, sto je SRNA mogla da ucini
blagovremeno pre ponovnog objavljivanja ove informacije. Zapravo neobicno je da se "Kosovski Bozur" obraca direktno
svesteniku Denicu, a ne Episkopu Artemiju kome je novac urucen. Na samom kraju SRNA senzacionalno prenosi da
opet neki neimenovani mediji "spekulisu" da ce novac potrositi Vladika Artemije ni manje ni vise nego za svoja
putesestvija po zemljama "koje su bombardovale vernike i svetilista po svetoj kosmetskoj zemlji".
Iz navedenog recnika neimenovanih medija kao i izjava opet neimenovanih predstavnika organizacije Bozur vidi se da iza
cele ove izmisljene vesti stoji DRZAVNA PROPAGANDA iz Beograda koja ne propusta priliku da napadne i okalja Crkvu
koja strada sa svojim narodom na Kosovu i Metohiji. Sa zaljenjem moramo da priznamo da je objavljivanje ove "vesti"
koja nije nista do najobicnija KLEVETA i LAZ veliki propust i sramota za agenciju SRNA, buduci da su ovu vest bona
fide preuzeli neki drugi nezavisni mediji i time doprineli da se laz i propaganda rezima jos vise prosire po narodu.
Novcani prilog koji je organizacija Kosovski Bozur namenila srpskom narodu na Brezovici primio je u ime Eparhije sa
punom odgovornoscu vladika Artemije i nalozio svom svesteniku za Strpce Randjelu Denicu da prilozeni novac sa
rasudjivanjem podeli najugrozenijim stanovnicima na podrucju svoje parohije. O. Randjel je podelio novac onima kojima je
pomoc bila najpotrebnija i blagovremeno Vladici uputio IZVESTAJ SA POTPISIMA domacina koji su u ime svojih
porodica primili novac o cemu su donatori obavesteni. Eparhija rasko-prizrenska poseduje spiskove sa potpisima kao sto
je to inace slucaj sa svim prilozima koje Eparhija dobija za potrebe naroda.
Do sada je preko Crkve uplaceno znacajan broj priloga koji se redovno registruju i beleze i do sada nikada nije bilo
prituzbe na nas rad. Dobijena sredstva se koriste za novcanu pomoc najugrozenijim, za lecenje siromasnih bolesnika, za
potrebe svestenika koji su ostali bez parohija kao i za stipendije siromasnim studentima sa podrucja Eparhije. O toj vrsti
aktivnosti kao i o svim ostalim crkvenim poslovima Episkop Artemije redovno izvestava Sveti Arhijerejski Sabor i
donatore. Nase prekomorske eparhije i dobrotvorne organizacije redovno salju svoje priloge koje verni sakupljaju za
potrebe stradalnog naroda. Sva putovanja clanova SNV i Crkve do sada su finansirale nase patriotske organizacije iz
SAD, posebno Srpska narodna odbrana iz Cikaga kao i g. Milan Panic i njegova kompanija ICN koji svesrdno pomazu
nas rad. Prilozi za pomoc narodu se NE KORISTE za potrebe nacionalno-politickog rada SNV.
Iako je veoma tesko popraviti ucinjenu stetu kao i povratiti ugled koji je SRNA do sada uzivala u nasoj Eparhiji ipak vas
molimo da odgovorno prenesete nas demant i da ubuduce vesti koje cujete od drzavnih medija iz Srbije o nama i nasem
radu blagovremeno proverite sa odgovornim predstavnicima Eparhije. Uvek cemo vam rado izici u susret. Neprijatno mi
je da vas kao monah moram podsetiti da profesionalni novinarski rad podrazumeva da se jedna vest proveri iz vise
izvora i u slucaju posebno osetljivih tema, vrlo je vazno navesti stavove i misljenja svih pomenutih aktera. Objavljivanje
nepotvrdjenih propagandnih komentara i anonimnih izjava u novinskoj vesti je sasvim neprihvatljivo za odgovorno
novinarstvo.
Iskreno ocekujemo da cete ubuduce pokazati vise razumevanja i korektnosti prema Crkvi i nasem radu na Kosovu i
Metohiji.
Protosindjel Sava
sekretar Episkopa Artemija
PS. Kopiju ovog pisma smo prosledili svim vaznijim domacim novinskim agencijama, nasim organizacijama u dijaspori i
episkopatu SPC na podrucju SAD i Kanade. Drzavnim medijima se ne nameravamo zaliti jer nije rec ni o slobodnim ni o
nezavisnim, a ni o odgovornim medijima, vec o orudjima jednog nedemokratskog rezima ciji je zadatak da kompromituju
sve sto ne odgovara trenutnim vlastodrscima u Beogradu.
PRILOG:
Tekst vesti agencije SRNA (prosledjeno iz redakcije lista Danas, 4. avgusta 2000).

NESTALO 10.000 DOLARA POMOCI ZA STRPCE
STRPCE, 3. AVGUSTA (SRNA) - Clanovi udruznja Srba "Kosovski bozur" u Cikagu pocetkom ove godine sakupili su i
uputili Srbima raseljenim iz Pristine, Urosevca, Prizrena i Orahovca, a trenutno smjestenim po privatnim domovima i
sabirnim centrima Strpca, 10.000 americkih dolara, ali ova sredstva, upucena preko svestenstva Gracanice, do danas
nisu stigla onima kojima su namijenjena, tvrde srbijanski mediji.
Rukovodstvo ove humanitarne organizacije uputilo je vise od 20 pismenih i usmenih molbi parohu Sirinicke zupe Randjelu
Denicu, ali nije dobijen odgovor da li su i kako su sakupljena sredstva raspodijeljena ugrozenim Srbima.
Mediji spekulisu da ce navedeni novac za posjete po svijetu "onima koji su bombardovali vjernike i svetilista po svetoj
kosmetskoj zemlji" potrositi vladika Artemije, lider Srpskog nacionalnog vijeca Kosmeta i Metohije.

Predstavnici SNV Kosmeta s americkim izaslanikom

EKONOMSKA OBNOVA SRPSKIH SREDINA



Beograd, Gracanica - Predstavnici Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije razgovarali su s izaslanikom americkog
Stejt departmenta za Balkan Dzejmsom Perdjuom o programu ekonomske obnove srpskih sredina, posebno na istoku
pokrajine, u selima oko Gnjilana.
Kako je objasnio portparol SNV Kosmeta protosindjel Sava Janjic, rec je o programu stabilizacije koji treba da sprovede
ciljeve postavljene na nedavnom skupu u Erli Hausu, kod Vasingtona, posebno u pogledu razvoja gradjanskog drustva i
pomirenja.
"Cilj programa jeste utvrdjivanje potreba srpskog stanovnistva, kao i omogucavanje razvoja ekonomskih veza sa
susednim albanskim stanovnistvom i uspostavljanje zajednickog trzista", istice otac Sava. 
SNV je upozorilo da raseljena lica sa Kosova i Metohije ne zele da se vrate u pokrajinu dok god ne vide bolje uslove
bezbednosti i ekonomski razvoj u svojim sredinama.
Kako je na sastanku dogovoreno, jedan od prvih projekata u okviru programa vodice organizacija "Mersi Kor". Tim
projektom predvidjena je pomoc malim farmama i snabdevanje individualnih proizvodjaca hranom za stoku i semenom.
Delegacije su posetile veliko skladiste "Mersi Kora" u starom "Zitoprometu" u Kosovu Polju i imanje Zivojina Nicica u
Caglavici. Srbi iz tog podrucja sklopili su nekoliko ugovora sa pomenutom organizacijom radi kupovine hrane za perad po
jeftinijoj ceni ili na veresiju, sto omogucava pokretanje proizvodnje i stvaranje boljih ekonomskih uslova za zivot srpske
zajednice. 
U programu stabilizacije za istocni Kosmet ucestvovace Americki komitet za izbeglice, "Mersi Kor" i Udruzeni
metodisticki komitet za pomoc. Te organizacije ce fokusirati svoju aktivnost vecinom na podrucju Gnjilana, da bi se
kasnije projekti prosirili na druge delove pokrajine.
P. Pasic

Nasilne akcije Albanaca kod Bujanovca

TERORISTI SE UTVRDJUJU
Pristina (Beta) - Kfor je saopstio da su na podrucju juzne Srbije, u opstini Bujanovac, registrovane "nasilne akcije"
naoruzanih grupa Albanaca protiv jedinica MUP-a Srbije.
"Bilo je razmene minobacacke vatre i paljbe iz rucnog naoruzanja", potvrdio je na konferenciji za novinare u Pristini
portparol Kfora americki major Kreg Snou.
On je precizirao da su pripadnici tzv. OVK Bujanovca, Medvedje i Preseva utvrdili svoje pozicije oko sela Dobrosin,
unutar demilitarizovane zone od pet kilometara oko administrativne granice Kosova i Metohije sa Srbijom.
Portparol je dodao da su pripadnici MUP-a Srbije povecali broj kontrolnih punktova na podrucju Konculja, prvog sela na
teritoriji Srbije izvan bezbednosne zone od pet kilometara.
Portparol Kfora je podvukao da su se svi zabelezeni incidenti dogodili unutar bezbednosne zone, i dodao da su
medjunarodne snage intenzivirale sigurnosne mere kako bi imale bolji nadzor nad situacijom i sprecile da se incidenti
preliju na Kosmet, ili da poteknu sa teritorije pokrajine.
On je kazao da Kfor ne priznaje ovu "vojsku"i kategoricki je demantovao da su pripadnici Kfora na bilo koji nacin
kontaktirali pripadnike te organizacije.
Na konferenciji za novinare je saopsteno da je u ponedeljak bacena bomba na jednu tursku kucu u Obilicu, i da su
norveski pripadnici Kfora uhapsili jednog Albanca za koga se sumnja da je vinovnik ovog napada.

Marko Jaksic optuzuje Hasima Tacija

KUPOPRODAJA NOVI TEROR
Kosovska Mitrovica - Pozivajuci se na vasingtonsku Deklaraciju, Hasim Taci prica o nekakvoj demokratizaciji na
Kosovu. To je najblaze receno smesno da onaj ko je odgovoran za etnicko ciscenje Srba i jos ga vrsi, samo sada kroz
suptilniju formu - kupoprodaja srpskih imanja - treba da bude tvorac demokratizacije na Kosovu - izjavio je na konferenciji
za novinare predsednik Regionalnog odbora DSS za Kosovo i Metohiju dr Marko Jaksic.
Jaksic izrazava i protest zbog sve prisutnije kupoprodaje srpskih kuca i imanja, koja se vrsi u onim delovima Kosmeta
gde Siptari ubijanjem i proterivanjem nisu zavrsili posao. Kupoprodaja je najizrazenija u Kosovu Polju, Pristini,
Milosevu...
- Nazalost, moram da konstatujem da u toj kupoprodaji prednjace pripadnici aktuelnog rezima u Srbiji. Pouceni njihovim
primerima i ostali Srbi slede ovaj negativan put. Trenutno su na udaru srpske kuce i imanja u vucitrnskoj opstini - rekao
je dr Marko Jaksic.

Pismena poruka Robertsona Putinu

ZVANICNA MOSKVA DA UTICE NA MILOSEVICA
Brisel (Beta) - Generalni sekretar NATO Dzordz Robertson uputio je pismenu poruku predsedniku Rusije Vladimiru
Putinu, u kojoj trazi da "i Moskva iskoristi svoj upliv" kako bi se sprecilo dalje zaostravanje i "preteci otvoreni sukob"
izmedju vlasti na celu s predsednikom SRJ Slobodanom Milosevicem i vlade predsednika Mila Djukanovica u Crnoj Gori,
saznaje agencija Beta u dobro obavestenim diplomatskim izvorima u Briselu. Ovlasceni zvanicnici u sedistu NATO u
Briselu su Beti rekli da "nece komentarisati ovu informaciju".
NATO saveznici su, navode visoki diplomatski funkcioneri, prethodno vec preneli ruskoj strani da Atlantski savez trazi
sto tesnju saradnju Moskve za "napore u smirivanju i stabilizaciji stanja na Balkanu". Putin je takvo jasno opredeljenje
Moskve stavio do znanja na nedavnom susretu lidera osam najmocnijih zemalja sveta u Japanu.
Izvori u Briselu dodaju da su atlantski partneri posebno naglasili i da ce NATO uzvratiti na svaki pokusaj Milosevicevog



rezima da nasilno obori Djukanovicevu demokratski izabranu vlast. Od obe strane se u SRJ trazi da nicim ne izazovu i
ne daju povoda za izbijanje nasilja i sukoba. 
Diplomatski izvori su naznacili da Djukanovic, sto je on prekjuce u Rimu predozio i americkom drzavnom sekretaru
Medlin Olbrajt, jako strahuje i tvrdi da ima dokaze o pripremi Milosevicu lojalnih formacija za pokusaj nasilnog
uzdrmavanja legalnih vlasti u Crnoj Gori. Djukanovic je to preneo sagovornicima i prilikom nedavne posete Bonu, Parizu i
prethodno Briselu, o cemu nije bilo informacija za javnost.

Vesli Klark, bivsi komandant NATO

MILOSEVIC SE SPREMA ZA NOVU RUNDU SUKOBA
Vasington - Donedavni komandant saveznickih NATO snaga u Evropi, americki general u penziji Vesli Klark ocenio je da
se predsednik SRJ Slobodan Milosevic sprema za novi krug sukoba i da gradjani Srbije treba da se udruze i preuzmu
odgovornost za svoju buducnost bez Milosevica, jer je Srbija njihova zemlja.
"Milosevic je optuzen za ratne zlocine i mora biti izveden pred Tribunal u Hagu. To treba da urade gradjani Srbije, jer ce
oni razumeti da je jedini izlaz za Srbiju uklanjanje tog coveka", izjavio je general Klark agenciji Beta.
Klark je rekao da je "vrlo jasno sta Milosevic radi". "On hoce vlast, novac i uticaj. Hoce da zastrasuje susede i da
ugnjetava sopstveni narod. Sprema se da krene protiv Djukanovica i protiv opozicije u Srbiji, zaostrio je kontrolu nad
medijima i eliminisao ljude koji bi mogli biti pretnja tako sto su dobili metke u lice", rekao je Klark, koji je tokom
dugogodisnjih sukoba na tlu bivse Jugoslavije imao kontakte sa Milosevicem.
Pripremajuci se za "novu rundu" Milosevic "trazi podrsku Rusije, Kine i drugih zemalja i pokrenuo je tocak. Predstoje
izbori, jer zeli da sacuva smokvin list legitimiteta da bi ostao na vlasti", rekao je Klark. (Beta)

UBICA RUSKOG VOJNIKA PETI PUT POBEGAO IZ ZATVORA
Kosovska Mitrovica - Portparol policije Unmik u Kosovskoj Mitrovici, Rendi Konor saopstio je prekjuce da je Faton Hajrizi
(15), osumnjicen za ubistvo ruskog vojnika u Srbici, po peti put pobegao iz pritvora. Maloletni Hajrizi je sada pobegao iz
zatvora u Pristini i za njim je raspisana poternica, rekao je Konor. Hajrizi je prvi put pobegao iz pritvora u Srbici, zatim
dva puta iz zatvora u Mitrovici. Cetvrti put je pobegao iz zatvorske bolnice u Pristini, gde se oporavljao od povreda.
(Beta)

PRONADJENO TELO RUGOVINOG SARADNIKA
Pristina - Spaljeno tijelo Sabana Manaja, clana Demokratskog saveza Kosovo Ibrahima Rugove, koga su nepoznata lice
otela jos 23. jula, pronadjeno je nedaleko od Istoka, saopstili su prekjuce predstavnici UN u Pristini.
Manajev les je pronadjen prije dva dana u zabacenom dijelu sela Ozrim, 15 kilometara od Istoka, a juce ga je
identifikovala njegova zena, potvrdila je portparol UN u Pristini Kler Trevena. Policija UN smatra da je Saban Manaj
ubijen, izjavila je Trevena, ali je odbila da navede moguce motive tog ubistva. Ovo je treci slucaj direktnog nasilja protiv
clanova Rugovinog DSK-a za manje od nedjelju dana.
Povecano nasilje meddju albanskim strankama povezuje sa pocetkom kampanje za izbore za lokalne organe vlasti.
(Srna-AP)

Lekari bez granica prekidaju rad na Kosovu

"NE MOZEMO DA TOLERISEMO NASILJE"
Pristina - Medjunarodna humanitarna organizacija Lekari bez granica saopstila je juce da prekida aktivnosti u enklavama
na Kosovu, posto medjunarodna vojna i civilna administracija "nisu u stanju da garantuju zastitu etnickih manjina".
"Belgijska sekcija ne moze vise da tolerise ozbiljno i stalno pogorsavanje zivotnih uslova etnickih manjina na Kosovu",
navodi se u saopstenju Lekara bez granica. Ocenjujuci da Unmik i Kfor ni godinu dana nakon pocetka svojih misija "nisu
uspeli da sprece organizovano nasilje nad pripadnicima razlicitih manjinskih grupa", Organizacija navodi da su njeni
timovi "svakodnevno bili svedoci maltretiranja i terorisanja srpske manjine u Srbici i Vucitrnu, kao i albanske manjine u
severnom delu Kosovske Mitrovice".
"Odbijamo da budemo pasivni saucesnik u ovom procesu kao i da precutkujemo nedostatak efikasne akcije
medjunarodne zajednice", navodi se u saopstenju. (Beta)

TACI PROTIV KANTONIZACIJE
Sofija (Beta) - Kopredsedavajuci PAVK-a i sef Demokratske partije Kosova, Hasim Taci, izjavio je da je kantonizacija
Kosova "neprihvatljiva".
Podele Kosova na kantone i enklave nisu u interesu ljudi koji ovde zive, a uspostavljanje paralelnih institucija sprecilo bi
nase napore za postizanje tolerancije medju zajednicama na Kosovu - rekao je Taci za sofijski "Monitor".
Nekadasnji lider zvanicno raspustene "OVK" izjavio je da ne zeli monoetnicko Kosovo, navodeci da "koristi" visetnicke
zajednice moraju biti pravedno raspodeljene izmedju svih partnera i da svaki pokusaj vecine da prisvoji neku od njih vodi
destabilizaciji.

Eksplozija u selu Mali Alas

STRADALA TRI ROMA
Pristina (Beta) - Francuski vojnici Kfora uhapsili su cetvoricu osumnjicenih za napad na funkcionera DSK za Srbicu i



predali ih policiji Unmika, potvrdio je Kfor.
Sejdi Koci, koji je ranjen sredu uvece kod sela Poljance, prebacen je u pristinsku bolnicu i, kako pise u saopstenju, van
je zivotne opasnosti.
Kfor je takodje potvrdio su tri Roma iz porodice Salihu, u selu Mali Alas, poginula u eksploziji naprave koja je postavljena
pored puta u blizini kuce. Dva finska vojnika otkrila su eksplozivnu napravu dok su pomagali u gasenju pozara koji je
izbio u kuci porodice Salihu. Kfor je naveo da su Romi poginuli kad su izasli iz kuce da bi ugasili pozar, ali se u tom
trenutku dogodila eksplozija. Prema saopstenju, poginuli su otac, sin i necak, dok je drugi sin lakse povredjen.
Mali Alas je mesovito selo u kojem zivi oko 450 Albanaca i 250 Roma.

DNEVNA SAOPSTENJA SRPSKOG NACIONALNOG VECA Kosova i Metohije 
Gracanica, 1. avgust 2000

DELEGACIJA SNV KIM POSETILA STRPCE, VELIKU HOCU I ORAHOVAC
Delegacija SNV KiM u kojoj su bili Dusan Ristic, predsednik Izvrsnog odbora SNV KiM (IOSNV KIM), Randjel Nojkic i
Dragan Velic danas je posetila Strpce, Veliku Hocu i Orahovac. U opstini Strpce predstavnici SNV su razgovarali sa g.
Mahtuzurom Rahmanom (Banglades), medjunarodnim administratorom za Strpce i njegovim saradnicima i upoznali ih sa
osnovnim stavovima SNV KiM i principima usvojenim u Deklaraciji iz Erli Hausa. G. Rahman je pokazao veliko
razumevanje za platformu Nacionalnog veca i saglasio se da se clanovi SNV aktivno ukljuce u rad privremene opstinske
administracije u Strpcu. Do sada su monopol nad ovom opstinom imali iskljucivo predstavnici SPS-a. G. Rahman je
posebno izrazio divljenje za politiku episkopa Artemija i njegova nastojanja da miroljubivim putem i saradnjom omoguci
opstanak svoje zajednice na Kosovu i Metohiji. G. Rahmanu je objasnjen stav SNV zasto srpska zajednica nije u
mogucnosti da izadje na izbor i od njega je trazeno da omoguci rad Srba u opstini tako sto bi clanovi opstinskog veca bili
imenovani od strane Misije UN. Nakon sastanka sa administratorom UN, Ristic, Nojkic i Velic su se susreli sa Zoranom
Krsticem, predsednikom opstinskog odbora SNV za Strpce. Zahvaljujuci velikom trudu g. Krstica SNV Brezovice je u
poslednje vreme konsolidovan i dobija sve vise podrske medju narodom ovog kraja.
Nakon posete Strpcu delegacija SNV KiM je otputovala za Orahovac i Veliku Hocu gde se susrela sa predstavnicima
lokalnog odbora SNV ovog kraja. U razgovoru sa narodom iz Orahovca moglo se cuti da je situacija i dalje veoma teska i
da je potrebno preduzeti dodatne mere kako bi se normalizovao rezim pracenih civilnih konvoja. Da bi se otputovalo iz
ovog kraja prema centralnoj Srbiji potrebno je proci rigoroznu kontrolu koja se vrsi na osnovu lista osumnjicenih koju za
KFOR pripremaju Albanci. Predstavnici u Orahovcu i Hoci su dodatno obavesteni o rezultatima razgovora srpske i
albanske delegacije u Erli Hausu kod Vasingtona. Predlozeno je da jedna delegacija SNV KiM na najvisem nivou zajedno
sa medjunarodnim administratorom i predstavnicima UNMIK-a, KFOR-a i naroda ovog kraja odrzi uskoro jedan sastanak
na kome bi se pokrenulo resavanje jos neresenih pitanja vitalnih za zivot naroda ovog kraja. Inace odlukom Vladike
Artemija jos od leta prosle godine u Orahovcu borave dvojica monaha-svestenika koji zajdno sa parohom iz Velike Hoce
pomazu lokalno stanovnistvo i dele humanitarnu pomoc. O. Stefan i Antonije su u Orahovcu organizovali i versku
nastavu za decu i aktivno ucestvuju u radu lokalnog odbora SNV za Orahovacki kraj.
Prilikom posete ovim srpskim enklavama predstavnici SNV KiM su clanove svojih opstinskih odbora u Strpcu i Orahovcu
obavestili da je sledeci sastanak SNV KiM predvidjen za nedelju, 6. avgust kada ce predstavnici Veca koji su bili u
Americi podneti detaljan izvestaj o postignutim rezultatima u Erliju kao i o najnovijim nastojanjima rukovodstva SNV KiM
u implementaciji Sporazuma o razumevanju i Deklaracije iz Erli Hausa.

HASIM TACI SE OGRADJUJE OD DEKLARACIJE IZ ERLI HAUSA
Na danasnjoj sednici PAVK-a Hasim Taci se javno ogradio od Deklaracije iz Erli Hausa objasnivsi da je on u Ameriku
isao kao privatna licnost a ne kao predstavnik svoje partije koja ne prihvata principe iz Erli Hausa. Ovakav stav g. Tacija
je bio ocekivan kao deo strategije da s jedne strane ugodi medjunarodnoj zajednici i predstavi se kao demokratski lider, a
s druge strane da nastavi sa svojim ekstremnim stavovima kojima zadobija podrsku radikalnog dela albanske populacije
na Kosovu. Ipak ovakvo ponasanje g. Tacija je veoma indikativno i jasno potvrdjuje vec izrazene stavove SNV da Taci i
jedan deo njemu bliskih predstavnika u Erliju nisu nastupali iskreno i da ne nameravaju da implementiraju postignute
odluke. To ce SNV KiM dati dodatnu argumentaciju da medjunarodna zajednica ne moze podrzavati i tolerisati politicku
demagogiju i dalji nastavak nasilja i diskriminacije na etnickoj osnovi. Upravo je jedan od kljucnih zahteva SNV u
Vasingtonu pred predstavnicima americke administracije bio da se buduca medjunarodna politicka i ekonomska podrska
kosovskim liderima daje u onoj meri u kojoj se oni pridrzavaju medjunarodno garantovanih principa iz Erlija. U tom
pogledu americka administracija ima posebnu odgovornost i obavezu da posmatra ponasanje relevantnih politickih
faktora u odnosu da principe usvojene u Erliju.

NOVA SEDNICA KOMITETA ZA POVRATAK PROGNANIKA
Danas je u sedistu misije UN odrzana nova sednica Zajednickog komiteta za povratak (JCR). U ime srpske zajednice su
ucestvovali Dragan Velic, Dragan Nikolic (SNV KiM) i Oliver Ivanovic (SNV K.Mitrovice). Posebno se razgovaralo o
povratku prognanih Srba u podrucje opstina Istok i Klina.. Sa KFOR-om ce se ovih dana nastaviti intenzivni pregovori
oko obezbedjenja ovih lokacija, a u sto skorije vreme bice organizovane i posete odredjenog broja prognanika koji ce
obici svoje domove. Predstavnici SNV su insistirali da se proces povratka mora sto pre ubrzati i da je potreban mnogo
veci angazman snaga KFOR-a u stvaranju osnovnih uslova bezbednosti za ove lokacije. U medjuvremenu, nastavlja se
postepeni povratak Srba u podrucje Slivova.



POVODOM SAVEZNIH IZBORA
SNV KiM podlvaci svoj stav da savezni izbori mogu biti savezni samo ukoliko u njima ucestvuju obe federalne jedinice.
Nazalost zbog ne postojanja osnovnih uslova za slobodne izbore (sloboda medija, izrazavanja, Univerziteta itd) kao i
diskriminatornih amandmana za savezni ustav koji de fakto ugrozavaju saveznu drzavu vrlo je malo izgleda da bi izbori
pod ovakvim okolnostima bili slobodni. Ovo se posebno odnosi na Crnu Goru cije rukovodstvo i dalje ostaje protiv
ucesca u izborima. Ipak SNV ostaje spremna da prizna svaki medjusobni dogovor koji bi usledio izmedju relevantnih
demokratskih snaga u Srbiji i Crnoj Gori povodom izbora. U ovakvoj politicki delikatnoj situaciji potrebno je mnogo
politicke mudrosti i dalekovidosti.

Gracanica, 2. avgust 2000

SEDNICA PSK U PRISTINI
Danas je u Pristini odrzana prva sednica Prelaznog saveta Kosova (Kosovo Transitional Council) nakon povratka
albanske i srpske delegacije iz Erli Hausa. Srpski predstavnici su na ovom sastanku posebno istakli problem
nastavljanja etnicki motivisanog nasilja protiv Srba narocito u Kamenici, Kosovu Polju i Obilicu. Medjutim i pored
stradanja Srba sirom Kosova i Metohije koje se i dalje nastavlja SNV KiM je izrazio solidarnost sa stradanjem dela
albanske i turske populacije, posebno u severnom delu Mitrovice. Dr. Rada Trajkovic je takodje ostro osudila i napade na
medjunarodnu policiju od strane srpskih ekstremista u Mitrovici. Mir na Kosovu se nikada nece postici dok god postoje
oni koji smatraju da pojedini delovi ili cela Pokrajina treba da budu etnicki cisti.
Protosindjel Sava je povodom deklaracije iz Erlija naglasio da ona predstavlja obavezu, kako za lidere sa Kosova i
Metohije, tako i za medjunarodnu zajednicu koja mora da nadgleda njenu implementaciju. Albanski predstavnici u PSK
su posebnu paznju posvetili sve intenzivnijem tihom ratu izmedju Rugovine partije DSK i partija koje su proistekle iz
bivse OVK, posebno PPDK, partije Hasima Tacija. Kidnapovanja i politicki atentati su sve cesca pojava medju
Albancima narocito pred predstojece lokalne izbore. Povodom deklaracije iz Erlija vecina albanskih govornika, ukljucujuci
i g. Rugovu su pozitivno ocenili ovaj dokument.

DELEGACIJA SNV KIM U GNJILANU I KAMENICI
Danas su Dusan Ristic i Dragan Velic u sklopu akcije informisanja lokalnih odbora SNV KiM sirom Pokrajine posetili
Gnjilane, Kamenicu i Vitinu da bi predstavnike Veca i nas narod upoznali sa sadrzajem deklaracije iz Erlija i ujedno urucili
pozive za sednicu SNV KiM u Gracanici, 6. avgusta.

NEMACKA I AUSTRIJSKA VLADA CE FINANSIRATI FAKULTET ZA SRBE NA KOSOVU
Danas je Dr. Rada Trajkovic imala sastanak sa g. Tomasom Daksnerom predstavnikom za obrazovanje pri UNMIK-u koji
je SNV KiM upoznao sa namerom nemacke i austrijske vlade da uloze novac u formiranje visokih obrazovnih institucija
za potrebe srpske omladine na Kosovu i Metohiji. U prvoj fazi ove vlade ce za pocetak ovog projekta izdvojiti 35.000
nemackih maraka da bi kasnije usledile i druge donacije. Namera SNV KiM jeste da se omoguci stvaranje moderne i
savremene visokoskolske institucije za potrebe srpskog naroda.

POSETA RUSKOM KONTIGENTU U SLATINI
Danas su Dr. Rada Trajkovic i protosindjel Sava posetili rusku vazdusnodesantnu jedinicu na aerodromu Slatina gde su i
prisustvovali vojnoj paradi povodom 70 godisnjice ove jedinice. Na ovoj paradi su takodje prisustovali najvisi predstavnici
KFOR-a kao i sef komiteta SRJ za saradnju sa UNMIK-om ambasador Vukicevic. Nakon parade Trajkoviceva i o. Sava
su posetili rusku pravoslavnu poljsku kapelu.

SNV KIM DOBILO KANCELARIJE U ZGRADI UNMIK-A
Danas su predstavnici SNV KiM koji ucestvuju u radu PSK i PAVK-a dobili na koriscenje tri kancelarije u zgradi UNMIK-
a. U ovim prostorijama SNV ce imati svoje stalne predstavnike koji ce omogucavati lakse organizovanje kontakata sa
medjunarodnim i kosovskim politickim predstavnicima.

SNV OSUDJUJE NAPAD NA SUVI DO KOD MITROVICE I VOJNE VEZBE OVK U
MAKEDONIJI
SNV KiM najostrije osudjuje napad albanskih ekstremista u selu Suvi Do kod Mitrovice. Ovaj najnoviji napad pokazuje da
albanski ekstremisti iz juznog dela grada ne nameravaju da prestanu sa provokacijama koje imaju za cilj da izazovu
srpsku reakciju protiv Albanaca u severnom delu grada.
SNV takodje izrazava zabrinutost zbog vojnih vezbi OVK s makedonske strane granice sa SRJ. Pokreti uniformisanih
Albanaca sa oznakama raspustene OVK jasno pokazuju da postoji realna mogucnost prenosenja sukoba na Makedoniju
kao i napada na srpsku enklavu na podrucju Brezovice. Od KFOR-a ce jos jednom biti zatrazena bolja kontrola drzavne
granice prema BJR Makedoniji i Albaniji.

Gracanica, 3. avgust 2000

DELEGACIJA SNV KIM OBISLA SEVER KOSOVA
Delegacija SNV koju cine Dusan Ristic i Dragan Velic danas je obisla severno Kosovo. Kako bi se clanovi SNV KiM iz
prve ruke upoznali sa rezultatima konferencije u Erliju funkcioneri SNV KiM su obisli lokalna SN Veca u Zubin Potoku,



Leposavicu, Zvecanu, Gojbulji, Plemetini i Priluzju. U razgovoru sa lokalnim stanovnistvom oni su se upoznali sa
problemima u tim sredinama i ujedno urucili pozive za sednicu SNV KiM 6. avgusta, u nedelju.
O. Petar Ulemek, predstavnik SNV KiM za Pecki region takodje je posetio srpske zajednice u ovom kraju i informisao ih
sa sadrzajem deklaracije iz Erlija. Na sastanku SNV KiM u nedelju ocekuje se dolazak i predstavnika lokalnog odbora
SNV KiM iz Gorazdevca kod Peci kao i predstavnika manastira Decani i Pecka Patrijarsija.

Gracanica, 4. avgust 2000

NEPRAVEDNE OPTUZBE PROTIV CRKVE U VESTI AGENCIJE SRNA
Neki od beogradskih dnevnih listova preneli su agencijsku vest SRNE u kojoj se svestenstvo iz Gracanice sa Vladikom
Artemijem optuzuje za nestanak ni manje ni vise nego 10.000 dolara namenjenih raseljenim Srbima. Veoma je zalosno
da jedna ugledna agencija kao sto je SRNA objavi jednu ne samo netacnu vest, koju nije ni pokusala da proveri sa
nadleznim u Eparhiji raskoprizrenskoj, vec vest koja je sastavljena krajnje neprofesionalno i vise nalici propagandi.
Ovakav propust u velikoj meri narusava ugled jedne agencije koja se smatra nezavisnom.
Pre svega u vesti se ne spominje izvor informacije po imenu i prezimenu, kao ni zvanican stav organizacije Srpski Bozur
iz Cikaga niti Eparhije rasko-prizrenske. Citava informacija je sastavljena u stilu najobicnije klevete i neobjasnjivo je da
su neki dnevni listovi preuzeli ovu "agencijsku vest - klevetu" zdravo za gotovo, a da istu nisu proverili sa onima koji su
nepravedno okrivljeni.
Novcani prilog koji je organizacija Srpski Bozur namenila srpskom narodu na Brezovici primio je u ime Eparhije vladika
Artemije i nalozio svom svesteniku za Strpce Randjelu Denicu da prilozeni novac sa rasudjivanjem podeli najugrozenijim
stanovnicima na podrucju svoje parohije. O. Randjel je podelio novac onima kojima je pomoc bila najpotrebnija i
blagovremeno Vladici uputio izvestaj sa potpisima domacina koji su u ime svojih porodica primili novac o cemu su
donatori obavesteni. Eparhija rasko-prizrenska poseduje spiskove sa potpisima kao sto je to inace slucaj sa svim
prilozima koje Eparhija dobija za potrebe naroda.
Do sada je preko Crkve uplacen znacajan broj priloga koji se redovno registruju i beleze. Dobijena sredstva se koriste za
novcanu pomoc najugrozenijim, za lecenje siromasnih bolesnika, za potrebe svestenika koji su ostali bez parohija kao i
za stipendije siromasnim studentima sa podrucja Eparhije. O toj vrsti aktivnosti kao i o svim ostalim crkvenim poslovima
Episkop Artemije redovno izvestava Sveti Arhijerejski Sabor. Nase prekomorske eparhije i dobrotvorne organizacije
redovno salju svoje priloge koje verni sakupljaju za potrebe stradalnog naroda.
Eparhija rasko-prizrenska moli nase ugledne dnevne listove kao i agenciju SRNA od koje je potekla netacna vest da
objave nas demant.

SEDNICA KOMITETA ZA POVRATAK IZBEGLICA U GRACANICI
Danas je u Gracanici odrzana sednica Komiteta za povratak raseljenih Srba na kojoj su u ime SNV KiM ucestvovali Dr.
Rada Trajkovic i Randjel Nojkic. Na sednici je posebno razgovarano o nastavljanju povratka nasih raseljenih ljudi svojim
domovima na podrucju Slivova, severoistocno od Pristine. Zahvaljujuci velikoj angazovanosti britanskog KFOR-a i
brigadnog generala Sirefa (Shirreff) do sada se vec vratilo 30-tak ljudi i vec obnavljaju svoje ostecene domove. Od
samog pocetka ovog projekta u Slivovu bilo je angazovano SNV KiM, posebno Dr. Trajkovic. Ipak, primetila je Dr.
Trajkovic, proces povratka ide u celini mnogo sporije nego sto se ocekivalo buduci da su uslovi bezbednosti u celoj
Pokrajini veoma nezadovoljavajuci. Randjel Nojkic je izrazio zadovoljstvo da se radu Komiteta pridruzio i g. Ivanovic iz
SNV Mitrovice koji je nedavno izjavio da u Komitetu rade "ozbiljni ljudi". Predstavnici SNV KiM se nadaju da ce ovo
ubrzati dinamiku povratka i kvalitet rada Komiteta.

DELEGACIJA SNV KIM OBISLA PODRUCJE CENTRALNOG KOSOVA
Na zavrsetku vesednevne turneje po svim delovima Pokrajinte Dusan Ristic i Dragan Velic su obisli srpske zajednice na
podrucju Centralnog Kosova i clanove SNV KiM obavestili o predstojecem sastanku 6. avgusta u Gracanici. Na ovoj
sednici Centralno Kosovo ce biti zastupljeno svojim redovnim clanovima medju kojima nece biti Slavisa Kostic i njegova
grupa koji deluju odvojeno od SNV KiM i nastavljaju sa podrivanjem rada Veca.

PROTOSINDJEL SAVA NASTUPIO NA RADIJU KOSOVA U PRISTINI
Danas je protosindjel Sava kao portparol SNV KiM nastupio u dvoipocasovnom kontakt programu Radio Kosova. Na
poziv g. Agima Fetahua direktora radija organizovano je ucesce predstavnika SNV u kontakt radio-emisiji u kojoj su
slucaoci postavljali pitanja o stavovima SNV i srpske zajednice o najvaznijim pitanjima na Kosovu i Meohiji. O. Sava je
odgovarao na srpskom jeziku, a neretko su i slusaoci postavljali pitanja i na srpskom jeziku iako je na raspolaganju bio
prevodilac. Ovaj nastup je prvi korak u razbijanju medijskog jaza koji postoji medju Srbima i Albancima na Kosovu i
Metohiji. Cim pocne sa radom srpski nezavisni radio u Caglavici ce organizovati slicnu emisiju sa nekim od albanskih
lidera. U skladu sa principima iz Erli Hausa mediji imaju kljucnu ulogu u premoscavanju jaza koji postoji medju
zajednicama i mogu doprineti boljem razumevanju i smirivanju tenzija.
O. Sava je u svojim odgovorima posebno istaknuo da je sada na Kosovu i Metohiji najvaznije da prestane nasilje i da se
stvore privremene demokratske institucije koje ce omoguciti razvoj demokratije i boljih odnosa izmedju zajednica. Osveta
i nasilje su neprihvatljivi sa bilo koje strane jer oni ne mogu vratiti u zivot one koji su postradali. Predstavnik SNV je jos
jednom afirmisao stav Veca da medjunarodna zajednica treba identifikovati i uhapsiti sve odgovorne za zlocine u vreme i
nakon rata. Ali, neprihvatljivo je da masa uzima ulogu sudija i da opet stradaju nevini ljudi. Glasnogovornik SNV KiM je
ponovio vec poznate stavove Veca o registraciji, izborima na Kosovu i SRJ istaknuvsi da bez slobode zivota nema



slobode zivljenja. Ovo je bio jedinstven slucaj da je jednom predstavniku srpske zajednice albanska publika mogla da
postavlja otvorena pitanja o svim temama i da iz prve ruke upozna stavove Veca.
U zavrsnom delu emisije o. Sava je govorio u ulozi Crkve u vreme rata i posebno o plemenitom poduhvatu monaha iz
Decana koji su u manastiru spasili preko 150 Albanaca pruzivsi im zastitu, hranu i smestaj. Crkva je uvek bila protiv
nasilja, narocito protiv onih koji nevino stradaju, istakao je o. Sava. Na pitanje da li ce se Srbi zatraziti oprostaj od
Albanaca za pocinjene zlocine, o. Sava je istakao da se nijedan narod ne moze proglasiti samo za zrtve ili samo za
zlocince. Zlocini pocinjeni za vreme i nakon rata nisu delo naroda vec pojedinaca i radikalnih grupa koje su za ta nedela
direktno odgovorni i moraju da odgovaraju. Nerealno je od srpskog naroda traziti vise razumevanja za stradanje Albanaca
u vreme rata kada se i dalje nastavlja sa nasiljem protiv srpskog naroda na Kosovu i Metohiji. Nasilje mora prestati, a
demokratski lideri obe zajednice moraju odgovorno i hrabro da se suoce sa zbivanjima u blizoj proslosti i ucine geste
pomirenja, oprostaja i prastanja. Da bi ti simbolicki gesti lidera imali svoj smisao potrebno je podici svest u zajednicama
o stradanju njihovih komsija. Stanovnici Kosova i Metohije ce videti bolju buducnost samo ako pred sobom ne budu imali
proslost vec jasnu viziju demokratskog i pravednog drustva koje nece biti zasnovano na diskriminaciji. U izgradnji takvog
drustva i Srbi i Albanci moraju pokazati poverenje prema meddjunarodnoj zajednici i svojim trudom pomoci aktivnostima
Misije UN i KFOR-a na podrucju Pokrajine.

Gracanica, 5. avgust 2000

PRETNJE RUKOVODSTVU SNV KIM
Iz poverljivih i dobro obavestenih izvora, bliskih rezimu u Beogradu, rukovodstvo SNV KiM je primilo informaciju da su na
Kosovo i Metohiju poslani ili se vec nalaze placenici koji po nalogu rezima imaju zadatak da eventualno organizuju i
izvrse likvidaciju nekih od vodecih licnosti Veca. Sa ovom informacijom, cija se verodostojnost proverava, vec su
upoznati organi KFOR-a i medjunarodne policije UN koji preduzimaju intenzivne mere bezbednosti i identifikovanja
ubacenih elemenata. Informacija je prosledjena i medjunarodnim medijima.

DNEVNI RED ZA SEDNICU SNV KIM 6. AVGUSTA U GRACANICI
Izvrsni odbor SNV KiM je za sutrasnju sednicu SNV u manastiru Gracanica pripremio sledeci dnevni red:
1. Izmena i dopuna sastava Izvrsnog odbora SNV KiM
2. Izvestaj delegacije SNV KiM sa konferencije u Erli Hausu
3. Utvrdjivanje prioritetnih zadataka Veca i IO SNV KiM
4. Razno
U okviru trece tacke bice razmatran tekst Predloga prioritetnih zadataka SNV koji je pripremila radna grupa za pripremu
sednice SNV. U okviru ovog PREDLOGA nalaze se posebne tacke koje se odnose na:
- Organizaciju SNV KiM
- Ucesce SNV u telima Privremene administracije Kosova
- Implementaciju sporazuma do sada postignutih sa UNMIK-om
- Pitanja pravosudja na KiM i ucesca Srba u pravosudnom sistemu
- Ucesce Srba u Policiji Kosova
- Povratak prognanih i raseljenih lica
- Ekonomski razvoj na srpskim podrucjima KiM
Na sutrasnjoj sednici SNV KiM se ocekuje veliki broj delegata iz cele Pokrajine. 

FORMIRANO UDRUZENJE PORODICA ZA KIDNAPOVANA I NESTALA LICA KIM
Danas je u Gracanici formirana nevladina organizacija - Udruzenje porodica za kidnapovana i nestala lica Kosova i
Metohije UPKN KiM. Cilj ove organizacije bice da se bavi prikupljanjem informacija i pronalazenjem nestalih i
kidnapovanih Srba, kao i informisanjem domace i medjunarodne javnosti sa svim relevantnim informacijama povodom
ovog pitanja. 
Ova organizacija u Gracanici radice u neposrednoj vezi sa Udruzenjem porodica za kidnapovana i nestala lica sa
sedistem u Beogradu, koje predvodi Ranko Djinovic. SNV KiM ce raditi u neposrednoj koordinaciji sa ovom organizacijom
u cilju pronalazenja kidnapovanih i nestalih Srba sa Kosova i Metohije.

BRITANSKI KFOR ORGANIZUJE OBUKU MEDICINSKIH RADNIKA U KLINICI "SIMONIDA"
Britanski KFOR ovih dana treba da pocne sa specijalnom strucnom obukom lekara i medicinskog osoblja u gracanickoj
klinici SIMONIDA. Ova medicinska ustanova koja je otvorena zahvaljujuci naporima Lekara sveta - Grcke i SNV KiM
trenutno je jedna od najbolje opremljenih i najaktivnijih medicinskih ustanova na podrucju gde zive Srbi. Dr. Zuher Dabur,
direktor Klinike, a inace pravoslavni Libanac, upoznao je danas Episkopa Artemija o novim fondovima koje ce primiti
bolnica i o skorom osposobljavanju malog porodilista i savremene operacione sale. Dr. Rada Trajkovic koja radi u ovoj
klinici dogovorila je sa britanskim generalom Sirefom posebnu obuku koju ce britanski lekari vrsiti u ovoj srpskoj klinici
besplatno. Iz SIMONIDE saznajemo da Crveni Krst Francuske namerava uskoro da osnuje u neposrednoj blizini klinike
SIMONIDA posebnu internu kliniku koja ce omoguciti zaposlenje veceg broja srpskih lekara ali i kvalitetne uslove lecenja
za srpski i romski narod centralnog Kosova.

JEREJ RADIVOJE PANIC I RANDjEL NOJKIC POSETILI MANASTIR DEVIC
Jerej Radivoje Panic i Randjel Nojkic, clanovi SNV KiM danas su posetili manastir Devic u Drenici. Sestre ovog



manastira zive u potpunoj izolaciji u samom srcu Drenice i uspele su da ocuvaju plamen Pravoslavne vere i veliku
svetinju srpskog naroda Manastir Devic u kome se cuvaju mosti Sv. Joanikija Devickog (14. vek).

Gracanica, 6. avgust 2000

ODRZANA SEDNICA SNV KIM
Danas je u konaku manastira Gracanice odrzana sednica SNV KiM u prisustvu 103 delegata iz svih krajeva Kosova i
Metohije. Bili su prisutni delegati iz Gnjilana, Vitine, Kamenice, sa Brezovice, iz Orahovca i Hoce, Gorazdevca,
predstavnici Centralnog Kosova, kao i sa severa pokrajine, iz Leposavica, Zvecana i Zubin Potoka. Ovo je sednica koja
je do sada okupila najveci broj predstavnika regionalnih i lokalnih SNV odbora sto jos jednom manifestuje sve vecu
podrsku koju SNV KiM dobija u srpskom narodu nase juzne Pokrajine.
U skladu sa ponudjenim dnevnim redom Episkop Artemije je pozdravio skup i obavestio delegate o rezultatima
konferencije u Erli Hausu. Ucesnicima je podeljen i tekst deklaracije koja je od strane skupa jednoglasno prihvacena kao
znacajan korak napred u uspostavljanju jednog demokratskog i pravednijeg drustva. Ovim je potvrdjeno da predstavnici
SNV u Ameriku nisu isli kao privatne licnosti vec kao odgovorni predstavnici jednog znacajnog dela srpske zajednice
koja ih podrzava.
Potom su resavana vazna kadrovska pitanja, posebno dopuna sastava IO (izvrsnog odbora) SNV KiM. Predsednik IO
SNV KiM Dusan Ristic govorio je o dosadasnjem radu i aktivnostima IO i istakao je da je neophodno bolje koordinisati
aktivnost regionalnih i lokalnih odbora Veca. Na danasnjoj sednici je rekonstruisan Izvrsni odbor koji sada broji 25
clanova i u kome su predsednici IO regionalnih SNV ujedno i podpredsednici IO SNV KiM.
Clanovi IO SNV KiM:
1. Dusan Ristic, politikolog, Pristina - Caglavica, predsednik IO SNV KiM
2. Randjel Nojkic, dipl. elektro inzenjer, Kosovo polje, zamenik predsednika
3. Goroljub Pavic, advokat, Gnjilane, predsednik regionalnog IO SNV Kosovsko Pomoravlje
4. Dragan Velic, dipl gradj. inzenjer, Gracanica, predsednik IO SNV Centralno Kosovo
5. Zika Mihajlovic, dipl. pravnik, Dobrotin, Lipljan
6. Rada Trajkovic, dr. med. sci. Pristina
7. Teodosije Sibalic, iguman manastira Visoki Decani
8. Radivoje Panic, svestenik Kosovo Polje
9. Milos Zoric, elektro inzenjer, Lipljan
10. Nenad Radosavljevic, masinski inzenjer, Leposavic
11. Srboljub Gulic, univerzitetski profesor, Kosovska Kamenica
12. Dragan Nikolic, dipl. inzenjer poljoprivrede, Pasjane
13. Snezana Milic, dipl. ecc Gojbulja
14. Predrag Vasic, dipl. elektro inzenjer, Gracanica
15. Ljubinko Todorovic, dipl. pravnik, Gracanica
16. Zoran Krstic, dipl. masinski inzenjer, Badovac
17. Predrag Nicic, dipl. arhitekta Kosovo Polje
18. Sokol Stojanovic, dipl inzenjer poljoprivrede, predsednik IO SNV Strpce - Brezovica,
19. Mirko Jakovljevic, saobracajni inzenjer, Plemetina
20. Zoran Krcmarevic, ekonomista, Mogila - Vitina
21. Milomir Srbljak, masin bravar Gorazdevac
22. Radomir Janicijevic, masinski inzenjer, Zvecan
23. Ljubisa Ristic, dipl. veterinar, Korminjane
24. Slavko Tasic, turisticki radnik, Gornja Bitina
25. Dragomir Kostic, knjizevnik, Preoci, Pristina
Takodje je potvrdjena i lista clanova SNV KiM koji ce biti odgovorni za odgovarajuce resore pri SNV i za saradnju sa
odgovarajucim departmanima UNMIK-a u Pristini:
1. Centralna fiskalna uprava - Snezana Milic, dipl. ekonomista
2. Rekonstrukcija - Predrag Micic, dipl. arhitekta
3. Trgovina i industrija - Radomir Janicijevic, masinski inzenjer
4. Obrazovanje i nauka - Srboljub Gulic, profesor univerziteta
5. Vera i kultura - iguman Teodosije Sibalic, man. Visoki Decani
6. Javni servis i javne sluzbe - Predrag Vasic, dipl. elektro inzenjer
7. Pravosudje - Goroljub Pavic, dipl. pravnik - advokat
8. Saobracaj i infrastruktura - Mirce Jakovljevic, dipl. inzenjer saobracaja
9. Posta i telekomunikacije - Randjel Nojkic, dip. saobracajni i elektro inzenjer
10. Zdravstvo i socijalna pomoc (socijalna briga) - Dr. Rada Trajkovic, prof. medicinskog fakulteta
11. Rad i zaposljavanje - Milos Zoric, elektro inzenjer
12. Poljoprivreda - Dragan Nikolic, dipl. inzenjer poljoprivrede i ko-direktor departmana za poljoprivredu pri UNMIK-u
13. Zastita covekove okoline - Slavko Tasic, turisticki radnik
14. Civilna bezbednost - Zivojin Zika Mihajlovic, dipl. pravnik
15. Demokratizacija i civilno drustvo - Dragomir Kostic, knjizevnik, Nenad Radosavljevic, mas. inzenjer i Petar Jeknic,
novinar,
16. Lokalna administracija - Dragan Velic, dipl. gradjevinski inzenjer



17. Raseljena lica i povratak izbeglica - Zoran Krstic, dipl. masinski inzenjer
18. Humanitarna pitanja - o. Radivoje Panic, Zoran Krstic, ekonomista Strpce, Jordan Jaksic, masinski inzenjer, Zubin
Potok
19. Omladina i sport - predstavnik jos nije imenovan.
U nastavku sednice delegatima je prezentiran Predlog prioritetnih zadataka SNV KiM. Nakon diskusije u kojoj je
ucestvovalo vise clanova Veca prihvacen je sledeci tekst Predloga prioritetnih zadataka koji ce za naredni period
predstavljati osnovne smernice za rad Nacionalnog Veca.
Tekst glasi:
PREDLOG
prioritetnih zadataka rada Veca i Izvrsnog odbora SNV Kosova i Metohije
Dnevni red za sednicu SNV Kosova i Metohije
I ORGANIZACIJA
Situacija na Kosovu i Metohiji je veoma teska i jos uvek neizvesna. Polozaj srpske nacionalne zajednice je nezavidan i
iz ove situacije se mora izaci.
Teske prilike su nametnule srpskoj nacionalnoj zajednici na Kosovu i Metohiji da se okrene sama sebi i trazi izlaz iz njih,
ako ga moze naci. Rezultat toga je i formiranje Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije kao jedan vid samo-
organizovanja srpskog naroda za njegov opstanak na ovim prostorima, i stvaranje uslova za povratak prognanih, izbeglih
i raseljenih Srba na svoja ognjista na Kosovu i Metohiji. Na saboru Srpske nacionalne zajednice od 18. oktobra 1999.
godine, ucesnici iz svih podrucja Kosova i Metohije doneli su odluku o formiranju Srpskog nacionalnog veca kao
zajednickog organa koji ce da koordinira rad i usmerava politicko delovanje srpske nacionalne zajednice na nivou Kosova
i Metohije, i koje ce zastupati srpsku zajednicu Kosova i Metohije pred medjunarodnom zajednicom i drugim institucijama
u svetu i zemlji. Vece i njegovi organi deluju u skladu sa Rezolucijom Saveta bezbednosti OUN 1244, Smernicama
sabora Srpske nacionalne zajednice Kosova i Metohije od 18. oktobra 1999. godine i drugih odluka i stavova donetih u
skladu sa Rezolucijom 1244. U tom duhu su i Program o koegzistenciji i Sporazum o razumevanju, potpisan izmedju
UNMIK-a (Kusnera) i Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije (Vladika Artemije) od januara i 29. juna 2000. godine.
Sve to namece i posebnu potrebu da se Srpsko nacionalno vece bolje organizuje n kadrovski ojaca i prosiri. U tom cilju
treba:
1. izvrsiti izmenu i dopunu Izvrsnog odbora SNV;
2. pregrupisati sektore i uskladiti ih organizaciji UNMIK;
3. izabrati rukovodioce sektora;
4. obezbediti prostorije za rad Veca i njihovih organa;
5. formirati mesne odbore Srpskog nacionalnog veca i Regionalne odbore SNV (Strpca, Kosovske Mitrovice) i odrzati
sednice Regionalnih veca Gnjilanskog i Gracanickog regiona. Rok je 20. avgust 2000. godine;
6. izraditi i usvojiti Statut Veca. Rok kraj avgusta 2000.
7. resiti pitanje finansiranja rada SNV;
8. izrada Poslovnika rada Veca i Izvrsnog odbora.
Nosilac posla: Izvrsni odbor Veca.
II RAD U ADMINISTRACIJI
Ulaskom clanova SNV Kosova i Metohije u Prelazne administrativne organe Kosova i potpisivanjem Sporazuma o
razumevanju otvorio se prostor da srpska nacionalna zajednica neposredno deluje na razresenju svojih problema.
Medjutim, to istovremeno i zahteva da se pripadnici srpske nacionalne zajednice i neposredno ukljuce u organe UNMIK-
a, UNHCR-a, OEBS-a i u druge organe medjunarodne zajednice na resavanju pitanja od interesa za srpsku zajednicu.
Zadatak je Izvrsnog odbora da pospesuje interesovanje, pronalazi i vrsi izbor strucnih kadrova i njihovo ukljucivanje u rad
organa medjunarodne zajednice. U tom cilju treba uraditi:
1. saciniti evidenciju radnih mesta u UNMIK-u i u drugim organima medjunarodne zajednice na kojim bi mogli da se
zaposle strucni srpski kadrovi;
2. raditi na stvaranju pozitivne politicke atmosfere i bezbednosnih uslova da bi se nasi ljudi javili i prihvatili rad u organe
UNMIK-a i evidentirati zainteresovane Srbe za pomenuta zanimanja.
Nosilac posla: Izvrsni odbor i clanovi veca koji rade u Prelaznim organima (Randjel Nojkic, Dragan Velic, i Dragan
Nikolic.)
III IMPLEMENTACIJA SPORAZUMA
Implementacija Programa o koegzistenciji, a posebno Sporazuma o razumevanju, izrazava najvazniji odnos
medjunarodne zajednice prema srpskoj zajednici na Kosovu i Metohiji. Vec na pocetku nailazi se na nerazumevanje,
ignorisanje i opstrukciju, ne samo od Albanaca, vec i od nekih lokalnih administratora UNMIK-a, (Kosovo Polje,
Kosovska Kamenica, Lipljan, i dr.) i nekih snaga ostataka rezima na Kosovu i Metohiji. Zato je jedan od prvorazrednih
zadataka Izvrsnog odbora i njegovih organa, zajedno sa predstavnicima UNMIK-a, da zavrse ovaj posao do kraja
avgusta.
Nosilac posla: predsednik Veca, IO i Sektor za pravosudje.
IV PRAVOSUDjE
Sistem pravosudja ne funkcionise na Kosovu i Metohiji. Nad Srbima se vrsi nacionalna diskriminacija. Vise meseci,
mimo svakog zakona i bez sudjenja, pritvoreni Srbi leze u zatvoru. Sporazum o razumevanju tretira i pitanje pravosudja.
Zadatak je Veca i Izvrsnog odbora da sa UNMIK-om iznadje resenje za prevazilazenje ovog zivotnog pitanja za srpsku
nacionalnu zajednicu na Kosovu i Metohiji, i jednom prestane bezvlasce.
Nosilac posla: predsednik Veca, IO i Sektor za pravosudje.



V POLICIJA
Sastavni deo Programa o koegzistenciji i Sporazuma o razumevanju je i pitanje ucesca Srba u kosovskoj policiji na
podrucju srpskih enklava. Kod ukljucivanja Srba u kosovsku policiju nailazi se na nerazumevanje, otpor i opstrukciju,
posebno od strane Albanaca. To je uticalo da je sada veoma mali broj Srba primljen na rad u policiju UNMIK-a.
Da bi u srpskim enklavama radili policajci Srbi, zajedno sa policajcima UNMIK-a, potrebno je obezbediti dovoljan broj
kandidata Srba. To se moze postici, najpre otklanjanjem albanske opstrukcije i njihovog jakog neposrednog uticaja u
komandi policije kod prijema i odabiranja kandidata Srba, i vecim angazovanjem Veca i UNMIK-a u srpskim sredinama
na ukazivanu potrebe za policajce Srbe. U tom smislu neophodno je:
1. zakazati i odrzati razgovor sa komandantom policije i njegovim saradnicima i rascistiti sve dileme, ponovo ukazati na
probleme i dogovoriti se kako implementirati stavove iz Sporazuma o razumevanju koji se odnosi na policiju.
Nosilac posla: IO i rukovodilac sektora za bezbednost.
VI POVRATAK PROGNANIH
Povratak prognanih, izbeglih i raseljenih Srba na Kosovo i Metohiju jeste jedan od najbitnijih i najtezih zadataka srpske
nacionalne zajednice i Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije. Neophodno je da se na ovom pitanju sto pre pocne
sa dobro osmisljenim, organizovanim i opreznim radom. Problem je veoma slozen. Trazi se visok stepen saradnje
glavnih faktora: KFOR-a, UNMIK-a, UNHCR-a, OEBS-a, SNV Kosova i Metohije, svih regionalnih srpskih nacionalnih
Veca, (Kosovske Mitrovice, Gnjilana, Gracanice, Strpca), Komiteta SRJ za saradnju sa medjunarodnim snagama na
Kosovu i Metohiji, udruzenja prognanih i izbeglih Srba i drugih nacionalnih i humanitarnih organizacija koje zele da rade i
pomognu na realizaciji povratka Srba.
Na ovom zadatku, posebnu odgovornost ima i Komitet za povratak prognanih Srba, sastavljen od rukovodilaca UNMIK-a,
KFOR-a, UNHCR-a, OEBS-a i SNV Kosova i Metohije. Neposredni zadatak IO SNV je:
1. utvrditi mesta (sela) u koja bi se sada u ovoj fazi obezbedio povratak Srba;
2. utvrditi evidenciju prognanih Srba koji zele da se vrate u gore utvrdjena mesta;
3. dobiti saglasnost KFOR-a da moze obezbediti sigurnost povratnicima;
4. izrada projekata za obnovu i osposobljavanje kuca za povratnike;
5. za svako mesto gde se predvidja povratak Srba napraviti operativni plan i izabrati odbor.
Nosilac posla: Sektor za povratak i Dragan Velic, Zoran Krstic, Predrag Nicic, Goroljub Pavic i Zoran Krstic - Strpce.
VII EKONOMSKI RAZVOJ
Uslov opstanka i povratka prognanih Srba je ozivljavanje privrede i drustvenih delatnosti. Medjunarodna zajednica izdvaja
sredstva za razvoj Kosova i Metohije. Do sada je ta sredstva, uglavnom, koristila samo albanska nacionalna zajednica.
Neucestvovanjem u organima Prelazne administrativne strukture UNMIK-a, Srbi su bili u nemogucnosti da se jave za
koriscenje tih sredstava. Sada je ta prepreka prevazidjena. Medjutim, potrebna je veca inicijativa i strucno znanje ljudi da
se ukljuce u mehanizme koriscenja tih sredstava. Zato je neophodno uputiti nase ljude i razviti inicijativu da se ukljuce u
koriscenje tih mogucnosti od lokalnih administratora do organa UNMIK-a na nivou Pokrajine.
Kadrovski popuniti sva mesta u departmanima i drugim institucijama preko kojih se moze vise pomoci nasim ljudima u
materijalnom ozivljavanju i jacanju srpskog nacionalnog bica na Kosovu i Metohiji.
Nosilac posla: Sektor za privredu i ekonomiju.
VIII RAZNO
Sva druga tekuca pitanja.
IO SNV Kosova i Metohije
U toku diskusije je posebno istaknut prioritet sprovodjenja Sporazuma o razumevanju postignutog sa dr. Kusnerom
proslog meseca. Poboljsanje bezbednosti ostaje najvaznija obaveza Veca i sve druge aktivnosti neposredno zavise od
kvaliteta bezbednosti. U pogledu povratka raseljenih zakljuceno je da je ostvaren prvi korak, bez obzira koliko on
simbolican bio. Prvi povratnici dolaze u potpuno opustele zaseoke podrucja Slivova, severoistocno od Pristine. Ovo je
prvi primer da se Srbi vracaju u potpuno napustena sela i da obnavljaju razrusene kuce. Izrazeno je zadovoljstvo sto je i
SNV Mitrovice poceo saradnju sa Komitetom za povratak raseljenih. Clanovi Veca su takodje izrazili nadu da ce se u
narednom periodu SNV Mitrovice aktivnije i konstruktivnije ukljuciti u tela privremene administracije i pomoci svojim
sunarodnicima u juznijim delovima Pokrajine. Za koordinaciju rada i pregovore sa SNV Mitrovice imenovan je Nenad
Radosavljevic iz Leposavica i clan delegacije koja je bila u Erli Hausu. Clanovi SNV koji ucestvuju u radu PAVK-a i PSK-
a su obavestili skup o korektnoj saradnji sa medjunarodnom Misijom UN i KFOR-om. Ucestvovanje u privremenim
administrativnim telima omogucava da se srpski glas cuje i postuje. Bez prisustva Srba u tim forumima bile bi donesene
mnoge jednostrane odluke koje bi se visestruko stetno odrazile na polozaj srpskog naroda. Zato je jos jednom ovom
prilikom svestrano podrzano ucesce SNV KiM u Privremenim administrativnim strukturama.
Delegati SNV KiM su potvrdili stav Veca koji je vec izrazen u nizu izjava njegovih odgovornih predstavnika da je proces
slobodne registracije i lokalnih izbora na Kosovu i Metohije nemoguc u ovakvim bezbednosnim uslovima i dok se dve
trecine naseg stanovnistva nalazi van Pokrajine. Zato ce glavni akcenat rada Veca u narednom periodu dok se ne
uspostave bolji uslovi biti na konsolidaciji sistema lokalnih kancelarija koje treba da omoguce vrsenje i pruzanje
administrativnih usluga srpskom stanovnistvu u enklavama. Povodom saveznih izbora izrazen je stav da za iste ne
postoje povoljni uslovi dok god jedna savezna jedinica ne ucestvuje na njima. Ipak SNV KiM ostaje otvoreno po ovom
pitanju i povodom izbora nece pozivati niti odbijati narod. Ucestvovanje na saveznim izborima ostaje stvar slobodne
odluke partija koje cine Vece kao i svakog pojedinog gradjanina. Principijelno gledano i u skladu sa Rezolucijom 1244
Srbi i ostali gradjani Kosova i Metohije imaju pravo da ucestvuju na saveznim izborima buduci da je Pokrajina sastavni
deo SRJ i Republike Srbije kao njene federalne jedinice iako za savezne izbore nisu stvoreni povoljni uslovi buduci da
jedna savezna jedinica, Crna Gora, ne prihvata izbore pod ovim uslovima. SNV podrzava pregovore izmedju Crne Gore i



opozicije u Srbiji i spremno je da svestrano podrzi svaki konstruktivan dogovor koji bi doveo do smene Milosevica i
demokratskih promena u drzavi.
Nakon zavrsene sednice i krace press konferencije koju je vodio o. Sava, novoimenovani Izvrsni odbor SNV KiM pod
predsednistvom Dusana Ristica je odrzao svoju prvu sednicu u novom sastavu kako bi se razmotrile prve konkretne
mere u cilju sprovodjenja u delo Predloga o prioritetnim zadacima SNV KiM.
SNV KiM se posebno zahvaljuje jedinicama KFOR-a koji je obezbedio pratnju za sve nase delegate koji su dosli iz
razlicitih krajeva Kosova i Metohije. Bez njihove zastite i pomoci sastanak se ne bi mogao odrzati.

EPISKOP ARTEMIJE RAZGOVARAO SA KUSNEROVIM POLITICKIM ZAMENIKOM
Nakon sednice SNV KiM Episkop Artemije je razgovarao u manastiru Gracanica sa g. Dzokom Kovijem (Jock Covey)
politickim zamenikom dr. Kusnera. Buduci da je g. Kusner trenutno odsutan sa Kosova, episkop Artemije je iz prve ruke
obavestio g. Kovija o rezultatima sednice SNV KiM kao i o prioritetima buduceg rada Veca. Posebno je razgovarano o
bezbednosnoj situaciji i sve intenzivnijem politickom nasilju u Pokrajini. Episkop Artemije je rekao g. Koviju da je
implementacija bezbednosnih mera predvidjenih Sporazumom o razumevanju moralna obaveza Misije UN i da sto pre
treba pokazati vidljive rezultate na terenu. SNV KiM je posebno pohvalio rad Multinacionalne brigade Centar i njenog
zapovednika brigadnog generala Ricarda Sirefa koji je preduzeo niz pozitivnih koraka u poboljsanju uslova bezbednosti i
zastite, izgradnje puteva, poboljsanja komunikacija i povratka raseljenih. Njegova predanost Misiji i licna angazovanost
zasluzuju najvecu pohvalu. Medjutim, episkop Artemije je izrazio i zabrinutost sto proces formiranja lokalnih kancelarija i
dalje tece sporije nego sto je planirano. Vladika Artemije je takodje govorio o zastiti svestenstva koje je nakon najnovijih
pretnji od albanskih ekstremista u gnjilanskom kraju na celoj pokrajini izlozeno opasnosti. Zastita Crkve i nasih svetinja
predstavlja obavezu i prioritet medjunarodne zajednice posebno imajuci u vidu ulogu koju Crkva ima u izgradnji mira u
posleratnom Kosovu.


